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Abstract (en)
A material for replacing foamed materials is the face-to-face (spacer) textile material which consists of two woven or knitted top layers which are
connected by a pile thread structure. This pile thread structure is responsible for the compressibility known from flexible foams and the large air
content. The compliance can be determined through the length and density of the pile threads and the material used. If recyclable materials are
used, they provide a way of obtaining an environmentally compatible foam replacement. In addition, the face-to-face textile material can, through
the use of treated starting materials or through a treatment during or after making, be given chemical and physical properties and thus be used for
example as a filter or catalyst material.

Abstract (de)
Ein Material zum Ersatz von geschäumten Stoffen ist das Abstandstextilmaterial, das aus zwei gewirkten, gestrickten oder gewobenen
Deckschichten besteht, die durch eine Polfadenstruktur verbunden sind. Die Polfadenstruktur erzeugt dabei die von flexiblen Schaumstoffen
bekannte Kompressibilität und den grossen Luftanteil. Die Nachgiebigkeit kann durch die Länge und Dichte der Polfäden und das verwendete
Material bestimmt werden. Bei Verwendung recyclierbarer Materialien kann damit ein umweltverträglicher Schaumstoffersatz erhalten werden.
Darüber hinaus kann das Abstandstextilmaterial durch die Verwendung behandelten Ausgangsmaterials, eine Behandlung während oder nach der
Herstellung noch chemische oder physikalische Eigenschaften erhalten und somit z. B. als Filter- oder Katalysatormaterial zum Einsatz kommen.
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